
Reactie Natuur & Milieu op consultatie Regeling recyclingpercentage 
drankenkartons

Natuur & Milieu is enthousiast over het voornemen van de Staatssecretaris om een 
recyclingdoelstelling in te voeren voor drankenkartons. Drankenkartons vormen een 
significant aandeel van de drankenverpakkingen in Nederland en vanwege het vrijblijvende 
karakter van route via PMD vallen de recyclingpercentages tot nu toe tegen. Een paar punten 
ter verbetering en aanvulling hebben wij:

1. Probeer vanaf het begin onderscheid te maken in doelstellingen voor 
hoogwaardige en laagwaardige recycling, zoals ook bedoeld in de aangenomen 
motie van het Kamerlid Hagen hierover. De drankenkartons die tot nu toe ingezameld 
en gerecycled worden eindigen nu veelal als hygiëne-papier. Dat is zonde, omdat 
papier in de praktijk zo’n twaalf recyclingcycli meekan en drankenkartons van virgin 
papier zijn gemaakt. Hygienepapier wordt, door de aard van de toepassing, 
nauwelijks gerecycled. Het gevolg is dat hier hoge kwaliteit papier in de praktijk maar 
één keer gerecycled wordt. Dat kan beter, laat bijvoorbeeld de recyclingfabriek voor 
drankenkartons van Stora Enso in Barcelona zien. 

2. Het nieuwe meetpunt recycling vraagt dat het percentage recycling berekend wordt op 
basis van output van de recycler. Aangezien een drankenkarton uit twee of drie 
materialen (papier, plastic en bij lang houdbare producten ook aluminium) bestaat is 
de vraag hoe het recyclepercentage bepaald wordt. Wat Natuur & Milieu betreft 
moeten tenminste het papier en de aluminiumstroom dit 
recyclepercentage volgens het nieuwe meetpunt halen. Het plastic deel met 
voldoende kwaliteit recyclen lijkt ons praktisch onhaalbaar. 

3. De Staatssecretaris spreek over een gelijk speelveld ten opzichte van andere 
drankenverpakkingen. Dat lijkt ons een belangrijk bedrijfseconomisch argument voor 
deze doelstelling. Maar ook op het gebied van zwerfafvalrisico en de daarvoor 
geldende wettelijke maatregelen (reductiedoelstellingen en verplicht statiegeld) lijkt 
ons dat een gelijk speelveld nastrevenswaardig is. Daarom stelt Natuur & Milieu voor 
om ook meteen een statiegeldregeling voor tenminste kleine 
drankenkartons in te voeren (deze hebben immers een verhoogd risico op een 
einde in het zwerfafval). Temeer daar we in dit segment als zien dat bedrijven zich al 
met drankenkartons profileren als het ‘statiegeldvrije alternatief’ voor PET en blik. 
Hier wordt dus momenteel actief misbruik gemaakt van het ongelijke speelveld. 
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